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2. Siden Sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

b. AquaPunkt 

 
c. Erhvervslivredderprøven  

Bilag: Førstehjælp ved for livreddere…, Særtillæg 9 førstehjælp ved drukning 

 

Seneste nyt fra styregruppen. Herunder status ændringer i administration af E-prøven. 

 
Liselotte fortalte kort vedr. arbejdet med og i styregruppen. 

Møde planlagt til 19. maj blev aflyst, da Merete Risager (Svøm Danmark) ikke kunne 

deltage. Mødet er i stedet aftalt til 3. juni. 

 

Styregruppen skal på mødet behandle aftaleark udarbejdet af HI samt klarlægge 

administration fremadrettet. Workshop er sat til 14-15/6 hvor alt vedr. prøveform, 

administration, dommeruddannelse mm. bliver opdateret.  

 

Liselotte redegjorde for arbejdet med udvikling af prøven og tilpasning, så det bliver mere 

tilpasset hverdagen.  

 

Der var enighed om at Liselotte kan gå videre med udvikling af prøven, fokus skærpes på 

svømmebadsrelaterede øvelser. 

 

Svøm Danmark ønsker at komme af med en del af administrationen pr. 30. juni. Der pågår 

drøftelser vedr. et kommende set-up. Herunder budget og økonomi. Svøm Danmark 

ønsker at fastholde fakturering. 

 

Der skal også ses på aflønning af dommerne, da det set-up der i dag ikke er lovligt. 

Lokale udforinger med at skaffe (kvalificerede) dommere blev drøftet. Der er stor forskel 

på hvordan dommersituationen er forskellige steder i landet.  

 
Henvendelse fra Dansk Førstehjælpsråd vedr. uddannelse i førstehjælp for livreddere, 

svømmehalspersonale og ansatte ved vandforlystelser.  

Mail fremsendt 27. april fra Thomas Egesborg Pedersen, Formand Dansk Førstehjælpsråd: 

 

Dansk Førstehjælpsråd er i øjeblikket i gang med at forberede en uddannelse som skal 

kunne bruges i blandt andet svømmehaller, svømmebade og andre vandforlystelser. 
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Der er tale om en uddannelse på 5 timer (300 minutter) som består af Dansk 

Førstehjælpsråds normale uddannelse i hjerte-lunge-redning (4 timer) og et særtillæg på 1 

time. 

Vi vil meget gerne bede jer kommentere på uddannelserne. Vi vil, til gengæld, skrive i 

uddannelsesplanen, at uddannelsen er lavet i samarbejde med jeres organisation. 

Hvis der er nogen spørgsmål eller kommentarer, så står jeg gerne til rådighed. 

Henvendelsen fra Dansk Førstehjælpsråd blev udsat til behandling ved næste møde. 

 

 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

Den 29. april var Karin til møde på TEC i Vanløse sammen med Henrik Høy-Caspersen fra 

HI. Vi mødtes med deres uddannelsesleder, Maria Vedsegaard Veha, der er ansvarlig for 

deres uddannelser inden for Facility Management. 

 

Formålet var at drøfte mulighederne for en anden måde at uddanne personalet i 

svømmehallerne end Svømmebadsassistentuddannelsen. 

 

Mødet var meget inspirerende, og Maria havde bestemt mange idéer til hvordan man kan 

sammensætte et kursusforløb, hvor kurserne kan tages og give mening enkeltvis, men også 

kan samles til en samlet uddannelse. 

Oplæg vedr. yderligere afventes. 

 
e. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

 

Intet nyt fra Rigspolitiet. 

 

Mette fortalte, at der er et stigende antal henvendelser fra journalister der spørger ind til 

sikkerhed med udgangspunkt i drukneulykker og at de har haft besøg af politiet to gangen 

indenfor godt seks måneder. De har fået fremsendt den tjekliste politiet går frem efter ved 

besøg.  Listen blev kort gennemgået. 

Der var enighed om, at den ikke er fyldestgørende og at den skal med videre ind i arbejdet 

med det nye modelregelsæt. 

 

Henrik fortalte at de i rigtigt mange år slet ikke har haft besøg. Liselotte fortalte, at hun har 

haft besøg af en der var godt inde i stoffet, men at han stopper og ikke hvad der sker med 

området når han stopper. 

 

Mette, Henrik og Eddie kunne alle fortælle om episoder hvor Politiet efterlyser viden for at 

være klædt godt på til at føre tilsyn og episoder hvor Politiet har set undrende på de 

ansatte i forhold til områder der for svømmebadsfolk er meget basal viden. 
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Hos sekretariatet er der også jævnligt opkald med spørgsmål vedr. sikkerhed – bl.a. i 

forhold til krav til livredders tilstedeværelse. 

 

Der var enighed om, at det er et område der skal øget fokus på for at kvalificere arbejdet. 

Herunder bl.a. ensrettede retningslinjer / tjeklister over hele landet. 

 

f. Kurser 

Interne kurser: 

Efterspørgslen på interne kurser er god. 

Alene i maj måned er der afviklet fem stk.  

Der er allerede kurser i kalenderen til efter sommerferien. 

 

Åbne kurser: 

Der er afviklet AquaCoach og BabySvømning. 

Næste kurser er AquaAdministration og Aqua Boot Camp til august. 

 

g. LOA/Idan 

Fremtidens svømmefaciliteter / Danskernes svømmevaner: 
  

VidenHUB for fremtidens vandkultur  
     

LOA har udarbejdet forslag til proces / køreplan for udarbejder af inspirationskatalog. 
  

h. IAKS/IAKS Nordic 
Bilag: Årsrapport 
 
Generalforsamling 9. maj. 
Ikke særlig meget nyt - bestyrelsen fortsætter og der er fokus på at lave gode events. 
 

i. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen 

Møde i styregruppen lige inden påskeferien, hvor man drøftede og enedes om at få lavet 

en fælles samarbejdsaftale. Det er også tiltænkt, at vi laver en samarbejdsaftale med IUCE 

som leverandør af uddannelsen. 

 

Enighed om at følge IUCEs uddannelser tæt og sikre en form for evaluering – både blandt 

eleverne, men lige så vigtigt blandt de ’ledere’, der sender personale på uddannelsen og 

modtager dem retur i organisationen: får vi reelt ’morgendagens centerledere’ ud af det 

nuværende uddannelsesforløb? 

 

Karin har opgaven med at tilpasse samarbejdsaftalen og se på en aftale med Frejo. 

 

j. KL 
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Intet nyt 
 

k. HI/IFFD  

 

Mandag d. 25. april deltog Mette i møde med Henrik Høy og Henrik Hvidesten, hvor det 

blandt andet blev hvilken fælles dagsorden de tre foreninger kan have. 

 

HI ønsker sig en ’fælles front’, der opfordrer Kulturministeriet til at se på en måde at tildele 

puljemidler el.lign. til aktiviteter, der faciliteres af fx medarbejdere i faciliteter. 

Det er en meget vanskelig og stor debat, og IFFD er ikke umiddelbart indstillet på at kæmpe 

den kamp, fordi det ganske nemt kan drejes til, at vi modarbejder de tilskud, som i dag 

tildeles de organiserede aktiviteter. 

Mette vurderer ikke at det er et fokusområde for Danske Svømmebade, da vi i snart 30 år 

har formået at skabe indtægter til vores anlæg uden om/i samspil med foreningerne.  

 

HI / Henrik Høy har solgt paneldebat/-oplæg vedr. uddannelse i idrætsfaciliteter ind til 

Idrætsmødet. Oplægget er planlagt til torsdag d. 23. juni. 

Det blev besluttet, at Karin repræsenterer Danske Svømmebade ved oplægget. 

 

l. Andet  

 

Samarbejde med CORS – Risikoperception 

Bilag: Oplæg fra CORS 

 

I forlængelse af seneste bestyrelsesmøde har Liselotte haft yderligere dialog med Ivan / 

CORS om både projektet og mulighederne for et webinar omkring ”perspektiv på 

sikkerhed”. 

 

Liselotte redegjorde kort for hvem CORS / Ivan arbejder med og mulighederne i forhold til 

deltagelse ved projektet blev drøftet.  

 

Der er tre dele af Projektet: 

Actions Cards 

Mulighed for webinar – det blev besluttet at gå videre med et webinar i august. 

Sekretariatet er på opgaven. 

 

Risikoperception:  

 

Rapportering / analyse: 

Muligheden for at købe licens, som alle medlemmer kan benytte sig af, blev drøftet. 

Herunder at det giver mere mening at investere i sådan en licens til fri afbenyttelse for 

medlemmer.  
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Der var enighed om, at det er bedre at investere i en licens end at give fx 130.000, - til et 

projekt hvor det er uklart hvad produktet er og hvad der er i det for medlemmerne. 

 

Der var enighed om, at det er en god ide at gå aktivt ind i projektet og gå videre i forhold til 

formalisering af samarbejdet og det videre arbejde med projektet. 

Liselotte er på opgaven sammen med sekretariatet. Første skridt er et møde. 

 

Eddie undersøger om det er muligt dele de værktøjer der Københavns Kommune har og 

bruger på området.  

 

Energi: 

Situationen med de stigende energipriser blev vendt. 

Det blev drøftet hvordan Danske Svømmebade kan være med at til at sætte dagsorden og 

på den måde understøtte medlemmerne i forhold til den offentlige debat. 

 

Der var enighed om, at der skal igangsættes en fokuseret indsats. 

 

Peter udarbejder oversigt med setpunkter. 

 

Herudover blev det besluttet at spørge medlemmerne om status pt. og tiltag ude i 

anlæggene. 

 

Peter, Carsten, Eddie og Henrik arbejder videre med området og ser på hvad 

medlemmerne skal spørges om, hvor fokus kan ligges i forhold til kommunikation (fx i 

bladet) og andre tiltag. 

3. Visioner for bestyrelsesarbejdet frem mod næste generalforsamling 
Hvad ønsker vi os af det kommende år i Danske Svømmebade? 
Hvilke milepæle/resultater kunne vi tænke os at arbejde på? 
 
Alle bød ind med punkter og præsenterede kort der ønsker til året der kommer. 

 

4. Gennemgang og opdatering handleplan 
Bilag: Aktuel handleplan 
 
Gennemgang og opdatering handleplan med udgangspunkt i drøftelse runder punkt 3. 

 

5. Økonomi 
Bilag: Saldobalance 
 
Status 1. kvartal 
 
Kort gennemgang af status. 
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Det blev aftalt, at evt. ønsker til hvordan / hvad der fremover skal med under punktet 
videregives til Mads. 

 
6. Kommende møder 

 
Planlægning møder resten af året frem til generalforsamling 2023. 
OBS! December mødet er planlagt til 8. december. 
 
Næste møde:  
Dato: 30. august 
Tid: 09.00-11.00 
Sted: Online 
 
Kommende møder fastlægges ved mødet 30. august. 
 

7. Eventuelt 
 

Liselotte: 
Christiansborg Rundt – der skal træffes beslutning om, om foreningen skal købe billetter (som 
sponsorat igen) og give til medlemmer. Sidste benyttede ganske få sig af muligheden.  
 
Pensionsalder: Hvad har stigende pensions- / efterlønsalder af betydning for e-prøven. OBS! 
Område i forhold til både ansættelseskontrakter og dagligdagen. Det kan være en udfordring i 
forhold til rekruttering og fastholdelse. 
 
Mette og Liselotte efterspurgte evaluering årsmøde. Det blev aftalt, at Sekretariatet 
rundsender kommentarer fra den online evaluering. 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 332 / 331 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 239  
Leverandør: 52 /53 
Rådgiver: 18 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 18 / 17 
 

Bilag 1 – Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato 

Skanderborg Kommune Myndighed 26.03.07 31.12.22 

    

 
Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

   

 
 

 


